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  Už pred týždňom na našich stránkach písali o veľkolepých 
oslavách Karpatsko-duklianskej operácie. Ministerstvo obrany si 
spoločne s ozbrojenými silami, verejnosťou a ďalšími váženými 
hosťami pripomenuli pri Pamätníku československého armád-
neho zboru na Dukle a v meste Svidník 80. výročie Karpatsko-
-duklianskej operácie, ktorá bola jedným z najťažších bojových 
stretov v horskom teréne v priebehu celej druhej svetovej vojny.

Jubilejné oslavy 80. výročia Karpatsko-duklianskej operácie boli veľkolepé 

  Písali sme, že oslavy 80. výročia Karpatsko-duklianskej operácie sa usku-
točnili za účasti prezidenta SR a hlavného veliteľa Ozbrojených síl SR Petra 
Pellegriniho, premiéra Roberta Fica, povereného vedením Národnej rady SR 
Petra Žigu, podpredsedu vlády a ministra obrany SR Roberta Kaliňáka i ďalších 
ministrov a štátnych tajomníkov, ako aj ďalších vrcholných predstaviteľov štátu.
Ministerstvo obrany informovalo, že v priebehu dňa navštívilo pamätník na 
Dukle zhruba 7 000 ľudí, vo Svidníku navštívilo areál Vojenského historického 
múzea približne 10 000 ľudí.
  Slávnostný program pri Pamätníku československého armádneho zboru na 
Dukle sa začal v popoludňajších hodinách pietnym aktom kladenia vencov 
sprevádzaným preletom leteckej techniky ozbrojených síl. Atmosféru počas 
dňa na Dukle sprevádzali ukážky klubov vojenskej histórie a prezentačné 
stánky. Súčasťou boli aj kultúrne vystúpenia a príhovory. 
  Mimochodom, pre ofi ciálnym programom na Dukle prezident republiky Peter 
Pellegrini, poverený predseda Národnej rady Peter Žiga a predseda vlády 
Robert Fico položili vence aj k Pamätníku Sovietskej armády vo Svidníku i 
k Soche arm. gen. Ludvíka Svobodu v centre Svidníka. Ako sme už uviedli, 
sprevádzali ich aj viacerí ministri. 
  Na Dukle sme videli ministra investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie 
Richarda Rašiho, ministra školstva Tomáša Druckera, ministra spravodlivosti 
Borisa Suska, ministra dopravy Jozefa Ráža, ministerku hospodárstva Denisu 
Sakovú, ministra vnútra Matúša Šutaja Eštoka, ministra zahraničných vecí 
Juraja Blanára, vicepremiéra pre plán obnovy Petra Kmeca, viacerých štát-

nych tajomník, europoslancov Ľuboša Blahu a Katarínu Roht Neveďalovú, 
ale napríklad aj podpredsedu Národnej rady SR Tibora Gašpara či viacerých 
poslancov Národnej rady SR, medzi nimi aj Alenu Novákovú z Hrabovčíka 
či Jozefa Kačmára z Tisinca. Nechýbali, samozrejme, ani zástupcovia kraja 
a okresu, predseda PSK Milan Majerský a poslanci PSK za okres Svidník, 
prednostka Okresného úradu Jana Tchuriková, primátorka Svidníka Marcela 
Ivančová, niektorí veľvyslanci, medzi nimi aj veľvyslanec Ruskej federácie Igor 
Bratčikov, či veľvyslanec Českej republiky, vojenskí pridelenci a mnohí ďalší.   
  Nechýbali traja priami účastníci SNP, napríklad aj Vladimír Strmeň, náčelník 
Generálneho štábu Ozbrojených síl SR Daniel Zmeko, generalita Ozbrojených 
síl SR, zástupcovia susedného Poľska a ďalší. V programe na Dukle vystúpili 
Ivana Regešová a Miroslav Dvorský, ale aj Lúčnica a kapela Čendeš.
  Program súbežne prebiehal aj vo Svidníku v areáli tunajšieho Vojenského 
historického múzea, kde bol pre návtevníkov pripravený bohatý kultúrny, 
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Jubilejné oslavy 80. výročia Karpatsko-duklianskej operácie boli veľkolepé 
spoločenský a edukativny program, v rámci ktorého vystúpili Čarovné ostrohy, 
Kandráčovci, Folklórny Súbor Šarišan a ďalší. Okrem toho mali návštevníci 
možnosť vidieť tiež ukážky boja zblízka, prezentáciu vojenskej kynológie či 
showprogram Čestnej stráže OS SR, ako aj ukážky vojenskej techniky a 
výzbroje Ozbrojených síl SR.
  Vo Svidníku i na Dukle platili pomerne prísne bezpečnostné opatrenia, 
nechýbali ostreľovači, policajti na koňoch, ale zabezpečená bola aj zdravotná 
starostlivosť.
  Záchranná služba Košice po oslavách na Dukle a vo Svidníku konštatovala, 
že má za sebou najrušnejší víkend tohto roka. Tradične posádky zabezpečovali 
zdravotnú asistenciu na podujatí Medzinárodný maratón mieru. Zároveň v rov-
nakom termíne a čase zabezpečovali Oslavy 80. výročia Karpatsko-duklianskej 
operácie. V dvoch miestach osláv - Dukla a Svidník, bolo vyčlenených 
spolu 7 posádok Záchrannej zdravotnej služby, z toho 2 posádky RLP 
a 5 RZP posádok. Na Dukle bol po celý čas trvania osláv k dispozícii aj 
záchranársky vrtuľník s osádkou. Tieto podujatia si podľa Záchrannej 
služby Košice vyžiadali len lokálne ošetrenia bez nutnosti transportu do 
nemocničného zariadenia. Z pohľadu zabezpečenia zdravotnej asisten-
cie šlo rozsahom o najväčšiu akciu Záchrannej služby Košice od čias 
zabezpečenia návštevy pápeža Františka na Slovensku z roku 2021.
  Ako sme na našich stránkach informovali už skôr, na celé oslavy 80. 
výročia Karpatsko-duklianskej operácie vláda vyčlenila 974-tisíc eur, z 
toho napríklad 22-tisíc eur pre Ministerstvo zdravotníctva na zabezpe-
čenie zdravotnej služby vo Svidníku a na Dukle.
  Najväčšiu čiastku - 833 000 eur malo k dispozícii Ministerstvo obrany 
ako hlavný organizátor osláv, Ministerstvo vnútra SR dostalo 22-tisíc eur 
a Ministerstvo kultúry 75-tisíc eur, ktoré Slovenskej televízii a rozhlasu 
slúžili na zabezpečenie priameho prenosu z osláv na Dukle.
  Vláda uznesením uložila ministrovi fi nancií Ladislavovi Kamenickému 
uvoľniť z rozpočtovej kapitoly Všeobecná pokladničná správa fi nančné 
prostriedky vo výške 22 000 eur mestu Svidník. Tak sa aj stalo a podľa 
zverejnených objednávok a faktúr spomínaných 22-tisíc eur mesto 

Svidník použili na zabezpečenie osláv 80. výročia Karpatsko-duklianskej 
operácie takto: 
  Upratovacie a čistiace práce, vrátane drobných opráv okolo pamätníka arm. 
gen. Ludvíka Svobodu 2 750 eur, stojany na odpadové vrecia (30 kusov) 1 
548 eur, dodanie kníh v počte 32 kusov 595,97 eur, dodanie elektrického 
rozvádzača 2x32/5K, 2x16/5K, 4x230V s káblom HO7RN - F 5x6 v dĺžke 150 
m 1 969,58 eur, odpadové 1100 l nádoby na komunálny a triedený odpad v 
počte 12 kusov 3 038,40 eur, propagačný materiál 2 000 eur, dodanie 30 kusov 
vlajok 444,60 eur, dodanie stanu 5x12 m 2 089 eur, dodanie zvukovej techniky 
(mikrofónov, aktívnych reproboxov a príslušenstva) za účelom spravovania 
zvuku 3 980,10 eur a dodanie výpočtovej techniky za účelom spracovania 
videozáznamu 2 172,65 eur.                       (ps, foto: Ministerstvo obrany SR)

  V nedeľu 6. októbra 2024 sa uskutočnili oslavy 80. výročia Karpatsko-duk-
lianskej operácie. Pietneho aktu kladenia vencov a vzdania úcty všetkým, 
ktorí položili to najcennejšie, svoje životy za to, aby sme my mohli žiť v mieri 
sa zúčastnil poslanec Národnej rady SR Jozef Kačmár, okresný predseda 
SMER-SD Svidník Martin Gonšenica, Jozef Krochta, riaditeľ š.p. Lesy SR, 
Alexander Šoth, riaditeľ VšZP pobočky Bardejov, Martin Jutka, riaditeľ ÚPSVaR 
Bardejov a členovia okresnej rady strany SMER- SD za okres Svidník.

(rg)

Uctili si 80. výročie Karpatsko-duklianskej operácie
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  „Mnohí sa pýtate aký mám na to ná-
zor - Presťahovanie Gymnázia DH vo 
Svidníku do spojenej školy?
   PSK nerieši problém, ale vytvára ďal-
šie. Keď gymnázium bude bez identity, 
budovy v centre mesta, bude mať viac 
žiakov? Určite nie! a skúsenosti z iných 
miest ukazujú, že to bude horšie. V 
centre mesta bude mať VÚC Prešov 
prázdnu budovu - účelovú budovu s 
telocvičňou, špeciálnymi učebňami, či 
laboratóriami… toto bude podľa Vás 
správne, milí predstavitelia VÚC, pán 
župan, páni poslanci?

   Do tejto budovy ste ešte pred 2 - 3 rokmi investovali 200 tisíc eur a teraz 
ju necháte prázdnu?... Ako bude VÚC spravovať napr. aj vonkajšie ihrisko? 
To tiež necháte spustnúť?
   Toto všetko teda ukazuje na to, ako župan, poslanci nemajú koncepčné 
riešenia, a to čo navrhujú, poškodí mesto Svidník, zhorší podmienky a poškodí 
celý rozvoj okresu. Na dlhé roky! 
   Uvediem osobný príklad….Keď išlo o urgent, tak som bojovala za zmenu,   
ktorá išla z Bratislavy... 
   Pýtam sa teda…Komunikoval niekto s vedením mesta? Majú naši krajskí 
poslanci záujem o rozvoj mesta, okresu či len pritakávaju Prešovu?… Vyzývam 
Vás, páni poslanci VÚC zastavte tento nezmysel! Sadnite si za rokovací stôl 
s vedením mesta a hájte naše záujmy!
  Nechceme tu predsa púšť… Je nemysliteľné, aby okresné mesto nemalo sa-
mostatné gymnázium, ktoré zohráva kľúčovú úlohu vo vzdelávaní a rozvoji štu-
dentov a tým aj k celkovému rozvoju regiónu. Ako toto môžete podporovať?…
Vyzývam Vás ešte raz, zastavte to!…bojujte za naše mesto, za náš okres!
   Som teda zásadne proti týmto snahám, ktoré neriešia problém ani jednej 
školy, ale výrazne zhoršujú potenciál na regionálny rozvoj…
  V tejto záležitosti už komunikujem s krajskými poslancami Klubu Hlas- D a 
nezávislí, v klube za okres je poslanec Ján Vook, ktorý mi deklaroval, že je 
proti aktuálne navrhnutému riešeniu Úradu VÚC Prešov.“ 

Poslankyňa Národnej rady SR Alena Nováková: 
„Je nemysliteľné, aby okresné mesto 

nemalo samostatné gymnázium“

  „Gymnázium duklianskych hrdinov vo 
Svidníku vzniklo pred 76. rokmi, tesne po 
vojne - generál Svoboda vedel, že ak sa 
má tento región „pozviechať“ z vojnových 
útrap musí mať nemocnicu a školu - vše-
obecne vzdelávaciu - gymnázium‼   Kon-
com minulého týždňa bolo na Gymnáziu 
duklianskych hrdinov zasadnutie ZRPŠ a 
búrlivá diskusia - k zlúčeniu gymnázia s 
inou školou - a mnohí v tejto diskusii vy-
slovili otázku - kde je primátorka? Prečo tu 
nie je, keď ide o takú dôležitú vec? Nebola 
som pozvaná. Ani na radu školy. 
  Stretla som sa však s pedagógmi gymnázia a vysvetlila im postoj mesta 
Svidník. Stretla som sa aj s poslancami za okres Svidník v PSK - a tiež som 
im vyjadrila svoj jednoznačný názor.  
   Stretla som sa aj s predsedom Prešovského samosprávneho kraja, aj s 
vedúcim odboru školstva PSK - uviedla som množstvo argumentov, prečo to 
nie je dobré riešenie! … A s mnohými ďalšími. 
  Že NESÚHLASÍM a budem hľadať všetky možnosti a argumenty, aby k 
zlučovaniu a sťahovaniu gymnázia zo zrekonštruovanej budovy v centre 
mesta nedošlo.
  Že, ak nám záleží na rozvoji mesta a okresu a regiónu - musíme dbať na to, 
aby tu, vo Svidníku, plnohodnotné gymnázium bolo. 
  Budúci týždeň sa Veľmi rada stretnem s rodičovskou radou gymnázia a so 
všetkými, ktorí majú záujem - Lebo mi to nie je jedno!  Urobím všetko pre to, 
aby tieto argumenty bolo počuť!“ 

Primátorka mesta Svidník Marcela Ivančová: 
„Nie je nám to jedno“  

  Jednoznačný nesúhlas so zámerom Prešovského samospráv-
neho kraja zlúčiť Gymnázium DH vo Svidníku so Spojenou 
školou na Centrálnej ulici a presťahovať ho do jej priestorov 
vyjadrili, ako sme už na našich stránkach písali, rodičia študen-
tov svidníckeho Gymnázia.

Informácie o zámere vedenia prešovskej VÚC-ky 
so svidníckom gymnáziom spustili lavínu reakcií 

  Zároveň vyzvali poslancov PSK za okres Svidník a riaditeľa Gymnázia DH 
rokovať o možnostiach zachovania gymnázia v jeho súčasnej podobe aj s 
primátorkou Svidníka, a to aj za účasti zástupcov samotných rodičov, prípadne 
aj študentov.
  Ako sme už na našich stránkach uviedli, 
jedno z optimalizačných opatrení v Prešov-
skom samosprávnom kraji by sa malo týkať aj 
Gymnázia duklianskych hrdinov vo Svidníku, 
ktoré by malo byť začlenené pod Spojenú 
školou vo Svidníku.
  Medializácia informácií o zámere vedenia 
Prešovského samosprávneho kraja na strán-
kach našich novín pustila lavínu reakcií a 
názorov. Na svojom facebookovom profi le sa 
k téme vyjadrila primátorka Svidníka Marcela 
Ivančová, ale aj poslankyňa Národnej rady 
SR Alena Nováková. My sme o reakcie po-
žiadali aj trojicu poslancov PSK za okres Svidník Jána Vooka, Jána Hirčka 
a Michala Iľkanina.

  Pripomeňme, že vedenie PSK tvrdí, že v žiadnom prípade nejde o zrušenie 
alebo zatvorenie školy, ale naopak, o zachovanie gymnaziálneho štúdia v 
okrese Svidník a nájdenie najlepšieho a najefektívnejšieho modelu jej fungova-
nia. V súčasných podmienkach je samostatná existencia gymnázia ohrozená 
vzhľadom na nízky a stále znižujúci sa počet žiakov, fi nančnú nesebestačnosť, 
ako aj nenaplnenosť pracovných úväzkov pedagogických zamestnancov.
  „Nemôžeme a nechceme pripustiť realizáciu plánovaného zámeru 
PSK, teda pričlenenie Gymnázia DH k Spojenej škole Svidník. Z našej 
perspektívy je zlúčenie spomínaných dvoch svidníckych stredných škôl 

nešťastným krokom, ktorý by mohol viesť k 
ešte menšiemu záujmu žiakov o štúdium na 
svidníckom gymnáziu. Sme presvedčení, 
že by sa mali hľadať možnosti na udržanie 
súčasnej formy gymnázia, aj keď momen-
tálna ekonomická situácia školy zrejme nie 
je priaznivá. Je vo verejnom záujme, aby vo 
Svidníku kvalitné gymnázium bolo, preto 
očakávame kroky zo strany zriaďovateľa 
pre zachovanie jeho súčasnej podoby,“ 
vyhlásili rodičia študentov Gymnázia DH vo 
Svidníku vo svojom písomnom stanovisku.
  Rodičia na plenárnom zasadnutí ZRPŠ pri 
svidníckom Gymnáziu DH vyzvali poslancov 

PSK a riaditeľa Gymnázia DH, aby aj za účasti rodičov najneskôr do 18. 
októbra hľadali možnosti zachovania gymnázia s primátorkou Svidníka Mar-
celou Ivančovou. 
  Odôvodňovali to aj tým, že problémy s počtami žiakov majú aj základné školy, 
ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Svidník a komplexnejšie riešenie 
problémov školstva v meste Svidník má veľký význam pre všetkých. Rodičia 
zároveň v uznesení vyzvali poslancov, aby nesúhlasný postoj so zámerom 
vedenia PSK krajskí poslanci za okres Svidník prezentovali na najbližšom 
zasadnutí krajského parlamentu v Prešove.
  Spomínané rokovanie sa konalo v uplynulý piatok a po ňom nám svoje 
vyjadrenia poskytli aj krajskí poslanci, ktoré uverejňujeme v samostatnom 
príspevku.                                                                                                  (ps) 
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   „Predovšetkým chcem poďakovať 
všetkým, ktorí sú zainteresovaní do 
tejto problematiky a vyvíjajú aktivity 
v prospech zachovania svidníckeho 
gymnázia v jeho súčasnej podobe.
   Ja ako občan žijúci v meste Svidník, 
zároveň krajský poslanec bojujúci za 
náš región, nemôžem a nechcem 
dopustiť, aby k plánovanému zlúčeniu 
gymnázia so Spojenou školou došlo. 
Gymnázium duklianskych hrdinov 
má 76-ročnú  históriu a svoje pevné 
miesto v meste Svidník. Sídli v centre 
mesta v samostatnej krásnej historic-
kej budove, ktorá bola nie tak dávno 
zrekonštruovaná a ja urobím všetko 
preto, aby to tak aj naďalej ostalo. 
   Doteraz som už absolvoval niekoľko 
stretnutí, a to na úrovni PSK, mesta 
Svidník, gymnázia, Rady školy, ro-
dičovského združenia. Kontaktoval 
som ministerstvo školstva, ako aj 
poslaneckých kolegov z iných okresov, 
aby som preveril, aké kroky v tomto 

   „Teší ma zvýšený záujem verej-
nosti o stav nášho gymnázia. Je to 
dôkaz, že ľuďom nie je osud tejto 
školy s bohatou históriou ľahostajný. 
Posledných desať rokov školy nebolo 
jednoduchých a dokazuje to aj fakt, že 
demografi cký vývoj v našom meste a 
okrese nebol priaznivý a podpísal sa 
pod výrazné zníženie počtu žiakov na 
škole. Konkrétne pokles z 269 žiakov 
v roku 2014 na počet 135 žiakov 
dnes. Je prirodzené, že reakcia zria-
ďovateľa (PSK) na seba nenechala 
dlho čakať. Odbor školstva preto pri-
šiel s koncepciou zlúčenia školy ako 
samostatnej jednotky do väčšieho, 
predpokladajúc životaschopnejšieho 
celku ako reakcia na vyjadrenia Mi-
nisterstva školstva, že „školy pod 300 
žiakov nebudú mať miesto na mape 
stredných škôl na Slovensku.“ Tých 
premenných pri našom gymnáziu je 
ďaleko viac, prečo v súčasnej podo-
be a za okolností, ktoré ministerstvo 
pripravuje, bude škola fungovať len 
veľmi ťažko, „ak vôbec.“ Vnímam 
preto návrh PSK ako nie nelogický 

   „V prvom rade si musíme položiť 
otázku, či za obrovským poklesom 
počtu žiakov na našom gymnáziu za 
10 rokov z 269 na súčasných 137, 
je skutočne len demografi cký vývoj. 
Každý z nás sme svedkami využívania 
služieb všeobecne všade inde, len 
nie vo Svidníku. Nakupujeme mimo 
Svidník, uprednostňujeme nemocnice 
mimo našej, deti posielame mimo 
našich škôl. A pritom nepochybujem 

o tom, že to všetko vieme dostať nie 
menej kvalitne aj doma. Síce sa hrdo 
hlásime k nášmu regiónu, ale nevy-
užívame ponuku u nás. Bohužiaľ, aj 
keď nie rád, musím skonštatovať, 
priatelia, podpiľujeme si povestný konár 
pod budúcnosťou našich inštitúcií. A 
potom už len bojujeme. Bojujeme za 
zachovanie pôrodnice, lebo rodičky 
rodili inde a nie doma, bojujeme za 
záchranu škôl, lebo deti študujú všade 

Ján Vook: „Bojujme spoločne za svidnícke gymnázium“ 
smere podnikajú oni a s akými návrhmi 
prichádzajú.
   Zúčastnil som sa taktiež stretnutia za 
účasti vedenia mesta a pár mestských 
poslancov, z dielne ktorých padol 
návrh zlúčiť 3 svidnícke stredné školy 
(gymnázium, obchodnú akadémiu a 
ŠUPku) a Základnú školu na Spoje-
nej škole zobrať pod mesto. Z môjho 
pohľadu je tento variant ako pre PSK, 
tak aj pre nás poslancov absolútne 
neprípustná. 
   Za mňa jedným z možných riešení by 
bola napr. fi nančná pomoc mesta v po-
dobe dlhodobého prenájmu telocvične 
gymnázia pre aktivity CVČ. Dovolím si 
tvrdiť, že možné a v prospech gymná-
zia, sú isto aj iné riešenia. Musíme o 
nich otvorene hovoriť a hľadať cestu, 
aby gymnázium ostalo gymnáziom, 
hlavne  na pôvodnom mieste. 
   V súvislosti s gymnáziom som oslo-
vil aj ministra Roberta Kaliňáka. Náš 
región je mu veľmi blízky, už veľakrát 

nám pomohol a verím, že aj v tejto veci 
tomu nebude inak. 
   Možno aj touto cestou by som rád 
vyzval a poprosil pani poslankyňu NR 
Alenu Novákovú, aby nám sprostred-
kovala stretnutie s ministrom školstva, 
kde by sme v zastúpení krajských 
poslancov, vedenia gymnázia, peda-
gógov, rodičov a študentov predostreli 
ministrovi naše požiadavky a vyjadrili 
jasný nesúhlas s plánovaným zlučo-
vaním škôl.
   Dúfam, že ministerstvo školstva, 
ktoré prišlo s touto reformou spájania 
škôl, čo najskôr pochopí, že nemôže 
zadávať rovnaké kritéria pre všetky 
školy a všetky regióny na Slovensku, 
a zohľadní tie s nižším počtom oby-
vateľov. Okres Svidník je zaradený 
k menej rozvinutým okresom a kroky 
ministerstva školstva by nášmu re-
giónu týmto zlučovaním škôl určite 
nepomohli, ba naopak.
   Keď si chceme v našom meste 

udržať šikovných a inteligentných 
ľudí, musíme mať v meste kvalitné 
gymnázium. Inak nám mladí ľudia z 
mesta nadobro odídu. Je na nás všet-
kých, ktorí v meste Svidník a blízkom 
okolí žijeme, aby sme boli skutočnými 
lokalpatriotmi a aby sme ukázali, že 
nám na našom meste záleží a naše 
deti umiestňovali do našich škôl. Len 
tak vieme naše školy naplniť a zachrá-
niť. Skúsme preto vysielať pozitívny 
signál o našich školách, apelujme 
na rodičov, výchovných poradcov, 
aby pri rozhodovaní žiakov kam na 
strednú školu smerovali ich na naše 
svidnícke školy. Máme čo ponúknuť, 
máme naozaj kvalitné školy v meste 
a je aj na nás, či prežijú.
   Skúsme sa pre dobro veci všetci 
zomknúť, ukážme silu, ktorú sme už 
neraz ukázali, lebo naše deti a budúce 
generácie  majú právo na kvalitné a 
dostupné vzdelanie, bojujme spoločne 
za svidnícke gymnázium.“           (pn)

Michal Iľkanin: „Ešte stále je čas 
vybrať to najlepšie riešenie“ 

a manažérsky dobre premyslený 
(zakladajúci sa na skúsenostiach z 
iných regiónov kraja). Keďže nikto z 
nás nemá vešteckú guľu a nedokáže 
predpovedať, čo by bolo, ak by..., 
tak je prirodzené, že sa objavujú 
rôzne názory. Ja sám to nedokážem 
predpovedať. Vnímam preto citlivo aj 
prirodzenú iniciatívu rodičov, žiakov 
a ďalšej verejnosti za zachovanie 
gymnázia v súčasnej podobe. Sám 
som absolventom tejto školy, a o to 
viac si prajem, aby gymnázium bolo 
výstavnou inštitúciou vzdelania pod 
Duklou. Apelujem preto na všetkých 
kompetentných, ktorí k tejto závažnej 
téme majú čo povedať, aby na stôl 
prichádzali hlavne s riešeniami prob-
lému a nie živením tejto témy prázd-
nou, nič neriešiacou argumentáciou. 
Ešte stále je čas vybrať to najlepšie 
možné riešenie. Rovnako je na mieste 
aj apel na samotné ministerstvo. 
Pretože chybou bude neurobiť nič 
a o to väčšou, keď to urobí niekto o 
nás bez nás.“ 

(pn)     

Ján Hirčko: „Ak nezastavíme pokles záujmu o gymnázium, pohltí sa samo“ 
inde, len nie vo Svidníku a pod. Vrátim 
sa ale k školstvu. Tých detí po školách 
je skutočne veľmi málo. Určite vie o 
tom povedať svoje aj vedenie mesta, 
keď s rovnako malým počtom žiakov 
na základných školách bojuje rovnako, 
ako kraj na tých stredných.
   Raz a navždy. Gymnázium musí byť 
pevnou súčasťou mesta, podotýkam 
okresného mesta a to bezpodmieneč-
ne. Ak ale nezastavíme tento radikálny 
pokles záujmu o naše gymnázium, 
pohltí sa samo. A to bude fatálne. To 
nemôžeme dopustiť. 
   Kraj, ako zriaďovateľ prišiel s ponukou 
vytvoriť malý študijný kampus v areáli 
Spojenej školy. Treba ale povedať, že 
to bola reakcia na výzvu ministerstva 
školstva, ktorý vyzval PSK, aby urobil 
niečo s veľkým počtom neprimerane 
malých škôl, ktoré musí kraj dofi nanco-
vávať. Také malé školy sa nebudú môcť 
napríklad uchádzať o rôzne eurofondy. 
Bohužiaľ, ani naše gymnázium, ktoré 
ich čerpalo doposiaľ výrazne.
   Čo ale to taký malý kampus zna-
mená? Súčasťou by boli tri samostat-
né zložky. Gymnázium, Obchodná 
akadémia a Základná škola. Práca 
pedagógov na základnej škole by mala 
byť predpokladom udržania žiakov 
následne aj na školách stredných, 
nakoľko by nemuseli zmeniť prostredie. 
Tento model inde úspešne funguje. 
Súčasťou týchto samostatných zložiek 
by bolo alokované pracovisko prešov-
skej jazykovej školy. Plus do ponuky 
zo strany PSK prišlo vybudovanie 
športovej haly parametrov, aké tu nie 
sú. Tá by slúžila okrem pedagogickej 
výchovy aj k usporiadavaniu rôznych 
majstrovstiev Slovenska v loptových 
hrách, napríklad volejbal a pod. Vytvorili 

by sa v spolupráci s volejbalovou fede-
ráciou športové centrá a podchytil by 
sa aj historický dlh k dievčatám. Vtedy 
by sa mohli vybudovať športové zložky 
nielen pre chlapcov, ale konečne aj pre 
dievčatá. To všetko na strednej škole 
s lepšou, novou športovou infraštruk-
túrou. Taktiež by to pomohlo prilákať 
študentov aj z iných okresov. Tento 
model úspešne fungoval, keď som 
ako funkcionár pôsobil vo svidníckom 
volejbalovom klube.
   Výsledkom by teda bolo, že žiak, či 
rodič pre svoje dieťa dostane namiesto 
súčasného stavu, novú ponuku. Okrem 
návštevy gymnázia, by mohol navšte-
vovať jazykovú školu alebo športové 
aktivity. Zámer kraja teda bolo kvalitné 
vzdelanie, aké tu bezpochýb je, jazy-
ková príprava a športové vyžitie. Táto 
ponuka kraja bola podľa môjho názoru 
na zváženie. Ako poslanci sme tu ale v 
prvom rade kvôli občanom. Ak sa tento 
zámer nestretol s pochopením práve 
ich a zo strany rodičov, či samotných 
žiakov prišiel jednoznačný nesúhlas 
s touto ponukou, samozrejme, to plne 
rešpektujem a ako volený zástupca sa 
podľa toho k tomu postavím. 
   Vrátim sa ale na začiatok. Ak to ale 
necháme tak a nič s tým obrovským 
poklesom záujmu o gymnázium neu-
robíme, môžeme dopadnúť rovnako, 
ako Gymnázium v Medzilaborciach, či 
ako Hotelová akadémia vo Svidníku. 
Práve tieto školy zanikli, lebo sa do 
prvého ročníka jednoducho neprihlásilo 
dostatok žiakov a škola nemohla zo 
zákona otvoriť triedu. Ak ale táto emó-
ciami vybičovaná situácia pomôže k 
väčšiemu lokálpatriotizmu našich detí, 
či rodičov pri rozhodovaní, kde pôjdu 
študovať, budem veľmi rád.“        (pn)
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  V priestoroch hotela Rubín vo Svidníku sa vo štvrtok 3. októbra 
popoludní stretlo 56 bývalých pracovníkov Okresnej správy spo-
jov (OKSS), aby si v priateľskej, rodinnej atmosfére pospomínali 
na chvíle strávené počas aktívneho pracovného života.

Z netradičného stretnutia bývalých pracovníkov Okresnej správy spojov   

  Podujatie otvoril hlavný organizátor stretnutia Michal Štochmaľ, bývalý 
pracovník Slovenských telekomunikácii vo Svidníku, ktorý sa poďakoval za 
bohatú účasť a zároveň pripomenul, že presne pred desiatimi rokmi podobné 
stretnutie bolo organizované iba pre pracovníkov telekomunikácii, teraz bolo 
rozšírené aj pre spolupracovníkov, ktorí pracovali na správe z odboru pošty. 

  Po prípitku a prvom veľmi chutnom jedle sa rozbehla čulá vrava. Cítili sme 
sa ako vo veľkom úli. Ďalšie témy do diskusie vo svojom príhovore ponúkol 
Michal Džupin, ktorý spomenul niektoré medzníky v živote Okresnej správy 
spojov. Prvý bol, samotné vytvorenie Okresnej správy spojov 1. júla 1968 
delimitáciou z okresu Bardejov. Prítomní si pospomínali aj na slávnostné 
otvorenie novej budovy Okresnej správy spojov vo Svidníku 13. marca 1981. 
Z bohatej poštárskej kroniky si dokonca vyčítali aj program, ktorým spestrili 

atmosféru pri otvorení budovy, na 
stretnutí prítomní zamestnanci (Dušan 
Harajda, Nadežda Kuzmová, Anna 
Homzová, Kvetoslava Šmajdová, ktorá 
spievala so sestrou, poštárkou Annou 
Rodákovou). Ďalej sme sa dozvedeli, 
že v roku 1974 vznikli PSČ (poštové 
smerovacie čísla).
  Okresná správa spojov sa podieľala 
aj na veľkej akcii pri výmene peňazí pri 
vzniku Slovenskej republiky. Samotná 
výmena sa konala od 4. - 6. februára 
1993 a od 8. februára 1993 začali platiť 
slovenské koruny.
  Zaznela aj informácia, že v Stropkove 
bolo slávnostné otvorenie prevádzky 
pošty v novej združenej budove 27. 
januára 1995, kedy sa pošta presťa-
hovala zo starých nevyhovujúcich 
priestorov. Dozvedeli sme sa aj, že 
prečíslovanie telefónnych staníc na sú-
časne 7 miestne čísla bolo prevádzané 
od 1.-15. októbra 1999... a o ďalších 
bohatých spoločenských akciách, či to 
už boli športové hry, turistické pochody, 
a rôzne súťaže záujmovo umeleckej 
činnosti.

Podujatie otvoril hlavný organizátor stretnutia Michal Štochmaľ, bývalý 
pracovník Slovenských telekomunikácii vo Svidníku, ktorý sa poďakoval 
za bohatú účasť. Stretlo sa tu 56 bývalých pracovníkov... 
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Z netradičného stretnutia bývalých pracovníkov Okresnej správy spojov   
  Toto stretnutie nám ukázalo, že spojári a poštári vždy tvorili jednu veľkú „super 
rodinu“, o čom svedčí aj účasť 82 ročného Michala Hermanovského, ktorý 
na spojoch pracoval celý svoj plodný život od roku 1959 a to bola studnica 
histórie. Dokonca ešte prispel do nálady svojou heligónkou. 
  Na stretnutí bol aj čerstvý 80-tnik, František Tkáč, ktorý bol zamestnaný 
taktiež iba na spojoch. Ďalší prítomný pán Ján Gula, na budúci rok 80-tnik, 
ktorý pracoval na dopravnom stredisku, od roku 1968 ako referent, neskôr, 
ako jeho vedúci...a mohli by sme menovať rad radom zamestnancov, ktorý 
pracovali iba na Okresnej správe spojov, buď v telekomunikáciách alebo pošte, 
taká to bola skvelá generácia.
  Ani sme sa nenazdali, a v ľavom rohu už na nás čakali bohaté „švédske 
stoly“. Jedným očkom sme mohli sledovať video - projekciu z predchádza-
júcich vydarených spoločných podujatí, akcii, pritom sme si spomenuli aj na 
kolegov, kolegyne, ktorým osud nedoprial sa stretnutia zúčastniť, a zároveň 
zásobovať chuťové poháriky z veľmi chutne pripravených požívatín. Vyhrali 
asi pirohy, ktoré boli „prvé v cieli“.
  Žiaľ, čas je vždy kráľ, aj v tomto prípade bol neúprosný, nedal sa ovplyvniť, 
a tak pred polnocou po „Žyvyte ľudyje na blaho svita......“ sme sa v pohode 
rozišli do svojich domovov nabití skvelými pocitmi zo stretnutia s bývalými 
spolupracovníkmi,  s ktorými sme sa mnohí nevideli od roku 2001, kedy, po 
organizačných zmenách naše následnícke organizácie po Okresnej správe 
spojov boli zrušené.  
  V závere bolo vyslovené ešte prianie, zorganizovať podobnú akciu aj pre 
našich skvelých bývalých pracovníkov na poštách terajších našich dvoch 
okresov Svidník a Stropkov.

Michal Džupin, bývalý riaditeľ Okresnej správy pôšt vo Svidníku 

  Vo Svidníku sa v nedeľu 6. októbra konalo zasadnutie krajskej rady Pre-
šovského kraja za účasti predsedu strany Matúša Šutaja Eštoka a ministrov 
strany Hlas-sociálna demokracia. Ako informovala poslankyňa Národnej rady 
SR Alena Nováková predmetom stretnutia bola aktuálna politická situácia, 
problémy v rôznych oblastiach života ľudí v kraji, ale aj na Slovensku a návrhy 
na ich riešenie... 

(pn, foto: Hlas-SD)

Zasadnutie krajskej rady 

Na stretnutí bol aj čerstvý 80-tnik, František Tkáč (prvý z ľava), ktorý bol 
zamestnaný taktiež iba na spojoch... 

Toto stretnutie ukázalo, že spojári a poštári vždy tvorili jednu veľkú „su-
per rodinu“, o čom svedčí aj účasť 82 ročného Michala Hermanovského 
(v strede), ktorý na spojoch pracoval celý svoj plodný život od roku 1959 
a to bola studnica histórie... 

Z bohatej poštárskej kroniky účastníci stretnutia vyčítali množstvo zau-
jímavosti a tak si pospomínali na rôzne akcie z minulosti...  
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  Veľkolepé oslavy okrúhleho jubilea bojov o Duklu priniesli aj 
otvorenie vyhliadkovej veže. Tá bola dva mesiace, teda od 5. 
augusta do 5. októbra pre verejnosť uzavretá. Turistické lákadlo 
číslo jeden na Dukle tak môžu po politikoch opäť navštíviť aj 
bežní turisti.

Vyhliadková veža na Dukle je do konca októbra opäť otvorená 

  Prví to stihli ešte v nedeľu 6. októbra po skončení ofi ciálneho programu 
osláv na Dukle. V knihe návštev mohli vidieť aj odkaz premiéra Roberta Fica 
či ministra zahraničných vecí Juraja Blanára. Zaujímavosťou je, že premiér 
Robert Fico bol v ten deň hosťom televíznej diskusnej relácie O 5 minút 12, 
ktorú STVR vysielala práve z priestorov vyhliadkovej veže.
49 metrov vysoká vyhliadková veža sa stala hneď pre turistov lákadlom. 
My sme v uplynulý utorok na exkurzii vo vyhliadkovej veži stretli školákov z 
Vranova nad Topľou. O tom, že je už veža otvorená, vedeli. Sprístupnené sú 
obidve kupoly. Atrakciou je aj inštalované mínové pole. 
  Veža má novú fasádu i vzduchotechniku. Okrem zbraní v expozícii pribudol 
napríklad aj ženský vojnový podväzkový pás či lebky neznámych vojakov.
Ako na svojej webovej stránke informuje Vojenský historický ústav, záverečná 
fáza rekonštrukcie objektu sa začala realizovať 5. augusta 2024 a spočívala 
predovšetkým v obnove a modernizácii technického zázemia jeho prízemnej 
expozičnej časti, ako aj vo vyhotovení novej vonkajšej fasády.
  „V interiéri tak došlo k inštalácii úplne nového systému vzducho-
techniky, ku komplexnej výmene starej elektroinštalácie a k vyhoto-
veniu nových sadrokartónových stropov, na čo nadväzovalo aj ďalšie 
množstvo rozličných stavebných prác a úprav. V exteriéri zase prebehli 
práce spojené s kompletným zateplením celého prízemia a následným 

vyhotovením novej fasádnej omietky v imitácii pohľadového betónu. 
  Na ľavej strane vonkajšieho vstupného priestoru do veže bol tiež 
odstránený rozpadávajúci sa betónový podstavec spolu s vlajkovými 
stožiarmi. Navyše v priestoroch spodnej expozičnej kupoly pribudla k 
imitácii mínového poľa a k pomerne rozsiahlej modernej panelovej vý-
stave s názvom Duklianske bojisko v premenách času aj nová presklená 
expozičná vitrína, do ktorej bolo nainštalovaných množstvo zaujímavých 
zbierkových predmetov,“ skonštatoval na webovej stránke Vojenského 
historického ústavu v Bratislave jeho riaditeľ Miloslav Čaplovič.

  Celkový dojem z vyno-
venej a zmodernizovanej 
veže, ktorá je dominant-
nou a z architektonic-
kého hľadiska aj veľmi 
zaujímavou stavbou re-
giónu, si mohli návštev-
níci vytvoriť nielen v deň 
samotných veľkolepých 
osláv 80. výročia KDO, 
ale aj v nasledujúcich 
dňoch (okrem pondelkov) 
až do 31. októbra 2024, a 
to v štandardných otvá-
racích hodinách od 9.00 
do 17.00 hod. (posledný 
vstup o 16.30 hod.).
„Oplatí sa vidieť, počuť, 
zažiť, aby ľudia vedeli, 
komu majú byť vďační 
za slobodu. Doporuču-
jem každému, aj vám,“ 
podotkla učiteľka zo zá-
kladnej školy vo Vranove 
nad Topľou počas nášho 
stretnutie vo vyhliadkovej 
veži na Dukle.           (ps)

  V knihe návštev je vidieť aj odkaz premiéra Roberta Fica či ministra 
zahraničných vecí Juraja Blanára
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  Nový sieťový systém pre subjekty kultúrneho sektora, prepojenie remesel-
níkov na oboch stranách hranice, inovatívne vzdelávanie učiteľov či krojové 
a hudobné vybavenie folklórnych súborov. To je len zlomok toho, čo sa bude 
na poľskej a slovenskej strane hranice realizovať vďaka schváleným malým 
projektom v Programe Interreg. Na území Prešovského samosprávneho kraja 
sa tak preinvestuje vyše 500- tisíc eur.
  V poľsko-slovenskom pohraničí sa vďaka Programu Interreg Poľsko-Sloven-
sko zrealizuje šestnásť nových malých projektov za vyše jeden milión eur, z 
toho 500-tisíc eur je určených  pre územie PSK. Prinesú budovanie cezhra-
ničných partnerstiev a posilnenie spoločnej identity ľudí, ktorí v pohraničí žijú. 
Žiadatelia a partneri projektov potvrdili vstup do aktivít slávnostným podpisom 
zmlúv v pondelok 7. októbra.
  Karpatské centrum spolupráce vo Svidníku je partnerom v projekte Car-
pathia Culture Net v hodnote viac ako 76-tisíc eur, ktorý sa zameriava na 
tvorbu nového sieťového systému pre subjekty kultúrneho sektora. Zväzok 
Euroregión Tatry v Novom Targu a Združenie Euroregión Tatry vo Svidníku v 
projekte za približne 83-tisíc eur tisíc eur riešia propagáciu efektov vzájomnej 
cezhraničnej spolupráce.

(dj)

Podpísali zmluvy k malým 
cezhraničným projektom

Je nám veľkým potešením, zaželať Vám v deň Vašich narodenín.
Prišla veľká chvíľa, keď milý manžel Martin, 

50 Tvoj prach prekročila.
V dobrom zdraví, život bez starosti,

 prežil si dlhé roky, plné radosti a lásky.
Vďačnosť detí, lásku ženy, splnené sny a priania.
K tomu veľa sily a zdravia, pripi si pivkom, peknú 

pesničku si zaspievaj s rodinou a veselou náladou 
na svet sa pozeraj.

Krásny a svieži vek - 18 rokov 
oslávi dcérka Sofi a.

Nech Tvoj život s láskou rastie, 
nech na úspech máš veľké šťastie,

aby všetky Tvoje 
chvíle boli vzácne 

a Tvoje kroky 
nebojácne.
S istotou 

a spokojnosti kráčajú 
do budúcnosti.

Zdravia, šťastia veľa a lásku čo si srdce želá.
Úsmev v tvári, radosť v oku 

v každom Tvojom kroku.  

  Všetko najlepšie Martinovi a Sofi i vyslovujú 
manželka a mamka Jana, syn a brat Adam, 
rodičia a starí rodičia, svokrovci, a najbližšia 
rodina   

BLAHOŽELANIE

  Pamätáte si ešte kolekciu „Metamorfóza uniformity“, s ktorou 
naše študentky Sarah Vinarská a Júlia Nina Kocurová zo Školy 
umeleckého priemyslu Svidník získali prvé miesto v súťaži Odev 
a textil v Liberci minulý rok? Tentoraz s ňou opäť zaznamenali 
úspech - priniesla im nádherné druhé miesto v prestížnej me-
dzinárodnej súťaži Módny návrhár 2024. 

Módny návrhár 2024: Žiačky ŠUP Svidník získali prestížne druhé miesto 

  V tejto súťaži súperili aj so študentkami vysokých škôl, čo ich úspech robí 
ešte pôsobivejším.
  Ocenenie si naše dievčatá prevzali počas slávnostného galavečera, ktorý 
sa konal v piatok 27. septembra 2024 vo veľkej dvorane kultúrneho domu 
Andreja Hlinku v Ružomberku. Poďakovanie patrí aj ich učiteľkám Nadežde 
Sovičovej a Gabriele Koreňovej, ktoré prácu našich talentovaných študentiek 
do súťaže prihlásili a podporovali ich na ceste k úspechu.
  Módny návrhár je významná medzinárodná súťaž, zameraná na podporu 
a rozvoj talentu mladých módnych návrhárov. Už 13. ročník tohto podujatia 
hodnotil návrhy na základe originality, technologickej vyspelosti a umeleckého 
prejavu. Súťaž zároveň kladie dôraz na spojenie estetického a funkčného 
riešenia modelov.
  Záverečný galavečer nebol len o móde, ale aj o skvelej atmosfére, ktorú 

spríjemnila svojím vystú-
pením legenda českoslo-
venskej populárnej hudby 
Marika Gombitová. Jej hit-
mi potešila publikum, kto-
ré sa zišlo nielen podporiť 
mladé módne talenty, ale 
aj zažiť výnimočný večer.
Moderátor večera, Štefan 
Skrúcaný, celý program 
doplnil svojím šarmom a 
vtipom. 
  Pre všetkých, ktorí boli 
prítomní, to bol nezabud-
nuteľný zážitok a dôkaz 
toho, že talent mladých 
módnych návrhárov na 
Slovensku aj v zahrani-
čí stále kvitne, vrátane 
talentu žiačok zo Školy 
umeleckého priemyslu 
Svidník.    ŠUP Svidník
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  Treťou zastávkou Prešovského samosprávneho kraja v rámci 
tohtoročných pracovných výjazdov bol okres Stropkov. Župan 
ho so svojím tímom navštívil s jediným cieľom, a to po vzájomnej 
diskusii hľadať spoločné riešenia na dôležité otázky, ktoré môžu 
regiónu pomôcť v jeho rozvoji.

Predseda PSK na pracovnom výjazde v okrese Stropkov

  Predseda Prešovského samosprávneho (PSK) kraja Milan Majerský absolvo-
val v utorok 8. októbra ďalší pracovný výjazd do regiónu, tentokrát do okresu 
Stropkov. So socio-ekonomickými partnermi diskutoval o zrealizovaných a 
plánovaných investíciách v území i jeho potenciáli.
  Medzi hlavné témy stretnutia patrili investície do dopravnej infraštruktúry 
či rozvoja regiónu. Aktéri stretnutia sa dotkli aj témy školstva, autobusových 
spojení, sociálnej oblasti či cezhraničnej spolupráce. Župa preinvestovala v 
tomto regióne do rekonštrukcie ciest a mostov za posledných šesť rokov 9,4 
mil. eur, aktuálne modernizuje dopravné tepny za 2,48 mil. eur a ďalších 3,65 
mil. eur plánuje v okrese preinvestovať do roku 2026.
  Kraj investoval fi nančné prostriedky aj do viacerých projektov zo svojich 
grantových programov, celkovo od roku 2018 podporil 150 projektov v hod-
note 849-tisíc eur. Medzi projekty, ktoré podporil najvyššou sumou, patrí napr. 
rekonštrukcia zimného štadióna v Stropkove vo výške 100-tisíc eur.
  „V podpore územia chceme pokračovať. Ďalšie investície do okresu 
môžu prísť aj vďaka integrovanej územnej stratégii, kde je aktuálne 
alokovaných 5,7 miliónov eur pre plánovaných päť projektov. Tieto 
projekty sú doslova šité na mieru pre okres Stropkov, keďže sa tvorili 
priamo v území na podnet miestnych obyvateľov či starostov,“ ozrejmil 
predseda PSK Milan Majerský.
  Konkrétne by malo ísť o revitalizáciu Námestia SNP v Stropkove, vybudovanie 
parkovísk na Domaši v časti Valkov, ale tiež o modernizáciu ZŠ Hrnčiarska v 
Stropkove, či vybudovanie zberného dvoru v obci Bžany a výstavbu zariadenia 
podporného bývania pre 12 klientov v DSS Stropkov.
   Ako ďalej župan uviedol, potenciál rozvoja územia je aj v okolí Domaše, 
kde kraj plánuje vybudovať viac ako 38 km dlhý cyklookruh, z toho vyše 15 
km by malo zasahovať do okresu Stropkov. 

  Zdôraznil tiež, že sa naďalej pracuje aj na kostrovej sieti cyklistických trás, 
ktorej navrhovaná dĺžka v okrese Stropkov je 45 km.
  Súčasťou výjazdového pracovného rokovania bol i Kontaktný bod, v rámci 
ktorého poskytovali odborníci z Úradu PSK informácie o operačných progra-
moch a eurofondových výzvach, dopravnej a sociálnej pomoci, turisticky 
zaujímavých bodoch kraja i projekte Svätomariánska púť.
  Predseda PSK navštívil v rámci svojho výjazdového rokovania aj strop-
kovské Gymnázium a DSS Stropkov. Pozrel si tiež spojovací chodník ulice 
Chotčianska a obce Krušinec, tiež turistickú vežu na námestí, keďže v oboch 
prípadoch sa kraj fi nančne podieľal na realizácii. 
  Poslednou zastávkou v okrese Stropkov bol kontrolný deň na stavenisku 
rekonštruovanej cesty Piskorovce - Mrázovce, ktorú kraj rekonštruuje vo 
výške takmer 400-tisíc eur. Celkovo 2,12 km dlhý úsek by mal byť hotový 
začiatkom budúceho roku.

Lea Lehotská

  V Prešove sa v piatok 4. októbra uskutočnilo 38. zasadnutie 
Okrúhleho stola Rusínov Slovenska (OSRS), ktoré viedol pred-
seda tejto rusínskej platformy Peter Štefaňák.

Okrúhly stôl Rusínov Slovenska vyhlásil rok 2025 za Rok rusínskeho jazyka

  Členovia okrem iného dostali informáciu o práci, ktorá prebieha v jednotlivých 
komisiách OSRS - historickej, kultúrnej, legislatívnej, pre regionálny rozvoj a 
samosprávy, pre školstvo a rusínsky jazyk a cirkevnej komisie. 
   Členovia boli taktiež informovaní o tom, že posledná spomenutá komisia - cir-
kevná, dostala nového koordinátora, ktorým sa stal gréckokatolícky kňaz Igor 
Pančák. Táto zmena nastala na  základe faktu, že do OSRS prednedávnom 
vstúpila nová členská organizácia, ktorou je Spolok svätého Jána Krstiteľa. 
Práve táto organizácia má jedinečnú zásluhu na prekladoch liturgických a 
biblických textov do rusínskeho jazyka a na pastorácii rusínskych gréckoka-
tolíkov v ich materinskom jazyku.
  Do OSRS vstúpila v poslednom čase ešte jedna organizácia, ktorou je 
Asociácia rusínskych podnikateľov. Asociácia bola založená v roku 2023 za 
účelom podpory spolupráce rusínskych podnikateľov, rusínskej kultúry, jazyka 
a zvyklostí a vytvárania podmienok pre jej rozvoj.
  V roku 2025 si Rusíni na Slovensku pripomenú 30 rokov od slávnostného 
vyhlásenia kodifi kácie rusínskeho jazyka v Bratislave, čo bolo prvým zo splne-
ných cieľov, ktoré si Rusíni zo Slovenska a ďalších krajín dali na 1. Kongrese 
rusínskeho jazyka v Bardejovských Kúpeľoch v roku 1992. 
  27. január 1995 sa tak stal vážnym historickým míľnikom, ktorý potvrdil 
svojbytnosť a posilnil emancipáciu Rusínov po rokoch ukrajinizácie. Aj vďaka 
kodifi kácii je dnes rusínsky jazyk jazykom divadla, tlače, médií, Rusíni majú 
svoje vlastné rozhlasové a televízne vysielanie, vlastný ústav na Prešovskej 
univerzite a rusínsky jazyk má svoje miesto aj vo vzdelávacom procese na 
školách.
  Keďže vyhlásenie kodifi kácie rusínskeho jazyka patrí medzi najdôležitejšie 
momenty v obrodnom procese po roku 1989, OSRS na svojom zasadnutí prijal 
uznesenie, ktorým vyhlásil rok 2025 za Rok rusínskeho jazyka.
OSRS predstaví logo jubilejného roku, ako aj aktivity spojené s týmto ro-

kom, ktoré budú zamerané na propagáciu a používanie rusínskeho jazyka, 
začiatkom roka.
  Členovia vo voľbách potvrdili vo svojich funkciách hovorcu OSRS Petra 
Medviďa a sekretára Matúša Dopiriaka na ďalšie dvojročné obdobie. Taktiež 
v rámci rotujúceho predsedníctva si platforma zvolila dvoch nových členov, 
ktorými sa stali Jozef Badida za individuálnych členov a za kolektívnych členov 
Miloš Stronček, ktorý je predsedom Okresnej organizácie Rusínskej obrody 
vo Svidníku - členskej organizácie OSRS.
  OSRS na svojom zasadnutí taktiež prijal rozhodnutie, že podnikne ďal-
šie kroky, aby sa vyriešil problém zbierkových fondov, ktoré pochádzajú z 
rusínskych obcí, a doteraz sú súčasťou SNM - Múzea ukrajinskej kultúry vo 
Svidníku, kde sú prezentované ako artefakty ukrajinskej kultúry, s čím Rusíni 
nemôžu súhlasiť.

Peter Medviď, hovorca OSRS
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Odišla cestou, ktorou ide každý sám. 
Len brána spomienok ostala dokorán...

Ten, kto Vás poznal, si spomenie
a ten, čo Vás mal rád, nikdy nezabudne... 

S hlbokým zármutkom a žiaľom v srdci 
oznamujeme, že nás 4. októbra 2024 vo veku 

73 rokov navždy opustila naša milovaná 
manželka, mamka, babka a sestra

MAGDALÉNA PETRÍKOVÁ ZO SVIDNÍKA 

  Ďakujeme všetkým, ktorí ju sprevádzali na jej poslednej ceste, za prejavy 
sústrasti a kvetinové dary.
  Zároveň by sme sa chceli poďakovať Technických službách mesta Svidník 
za dôstojné zabezpečenie pohrebu.

Smútiaca rodina 

    SPOMIENKA

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

Doznel tlmený akord života, 
stíchla jeho tichučká pieseň,
hmla studená padá na polia 

a nám do sŕdc bolestná tieseň.
Nezomrel. Spí, má len sen...

9. októbra 2024 sme si pripomenuli tri roky, 
odkedy nás navždy opustil náš milovaný 

manžel, otec, dedko a pradedko 
JOZEF GOGOĽ ZO SVIDNÍKA 

  Všetci, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s nami 
tichú spomienku. 
  S láskou a úctou spomínajú manželka Mária, syn Jozef s rodinou, syn 
Stanislav s rodinou, dcéra Ingrid s rodinou, vnúčatá a pravnúča

    SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE
Neplačte drahí, že odchádzam spať,

ako prikázal mi osud.
Vo večnej noci bude sa mi snívať,

že žijem s vami doteraz.
S hlbokým zármutkom a žiaľom 

v srdci oznamujeme, že nás 29. septembra 2024 
navždy opustil náš milovaný manžel a otec

MIKULÁŠ ŽIŽÁK
  
  Ďakujeme všetkým, ktorí ho sprevádzali na jeho 
poslednej ceste, za prejavy sústrasti a kvetinové dary. 
S láskou a úctou spomínajú manželka Helena a dcéra Tatiana s rodinou 

  Posledné roky priniesli na svet nevídané vynálezy a objavy a hoci v technike 
ľudstvo kráča míľovými krokmi, kniha ako taká nestratila ani dnes na svojej 
vznešenosti a poslaní, a knižnice, ako tradičné kultúrne, informačné a vzde-
lávacie inštitúcie, sú nezastupiteľné v kultúre a civilizácii každého národa. 
S termínom kniha úzko súvisí aj termín knižnica, no a prvoradým a nevyhnut-
ným prostriedkom fungovania každej dobrej knižnice je jej knižničný fond. 
Preto nás vždy poteší, keď sa nájdu priaznivci písaného slova, ktorí sa snažia 
o to, aby aj oni mohli svojou troškou prispieť k obohateniu knižničného fondu 
Podduklianskej knižnice. Medzi takýchto priaznivcov patrí aj Tlačiareň svid-
nícka, s.r.o., vďaka ktorej bol v týchto dňoch náš knižničný fond  obohatený 
o 58 darovaných kníh v hodnote 450 eur. 
  Touto cestou sa chceme úprimne poďakovať zamestnancom a vedeniu 
tlačiarne za tento knižný dar, ktorý nebol prvý, a dúfame že ani posledný, 
ale aj za dobrú doterajšiu spoluprácu s nimi, za skvelý profesionálny prístup. 
Veríme, že tieto publikácie poslúžia našim čitateľom nielen pri ich vzdelávaní 
a rozširovaní vedomosti, ale aj pri využití ich voľného času. Zamestnancom 
Tlačiarne svidníckej prajeme veľa pracovných úspechov a ešte viac spokoj-
ných zákazníkov.         N. Mičáková, Podduklianska knižnica vo Svidníku 

Svidnícka tlačiareň darovala knižnici knihy
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Majstrovstvá regiónu - IV. liga Východ
OŠK Pavlovce nad Uhom - 1. FK Svidník 2:2 (1:1)

Úradná správa č. 12 zo dňa 10. októbra 2024

Šport

EXTRALIGA 
Pozvánka na prvý domáci zápas sezóny

   V uplynulý piatok 11. októbra prvým kolom odštartoval ďalší 
ročník 5. ligy stolného tenisu OOSTZ Svidník. Veľmi nás teší, že 
aj keď na poslednú chvíľu, ale predsa sa do súťaže prihlásilo 
mužstvo STMK Stropkov B Bokša, ktoré svoj debut v tomto 
ročníku zažije tento týždeň po doriešení technických a admi-
nistratívnych záležitostí. 

Medziokresná súťaž družstiev

   V stretnutí 13. kola Majstrovstiev 
regiónu - IV. ligy Východ sa futbalisti 
Svidníka v uplynulú sobotu 12. októbra 
predstavili v Pavlovciach nad Uhom.
   Svidníčania začali veľmi dobre, keď 
mali loptu častejšie na svojich kopač-
kách. V 20. minúte sa navyše dostali 
do vedenia, keď skóroval Martiček. 

Netrvalo však dlho a domáci futba-
listi v 31. minúte vyrovnali. V druhom 
polčase domáci pridali na dôraze a 
výsledkom bol ich gól, ktorým v 53. 
minúte otočili vývoj zápasu a dostali 
sa do vedenia. Svidníčania sa však 

nechceli len tak ľahko vzdať a ich 
cieľom bolo získať aspoň bod, čo sa 
im napokon aj podarilo. V 68. minúte 
totiž úplne zaslúžene vyrovnal Baran. 
Zostava Svidníka: Chukhra - Makara, 
Minčák, Šimco, Fedák (45.+1. Z. Ha-

luška), Baran, Martiček, Dos Santos 
(90. Chovanec), Orji (77. Rogoš), Ji-
menéz Yánez (77. S Haluška), Macko 
(54. T. F. Cina). 
   V 14. kole v nedeľu 20. októbra sa 
futbalisti Svidníka predstavia na domá-
com trávniku. O 14.00 hodine budú ich 
súperom futbalisti OŠK Rudňany. (pn)

   V druhom kole, vzhľadom na nepárny počet účastníkov, mali 
počas uplynulého víkendu svidnícki extraligoví volejbalisti 
voľno. 

   Túto sobotu sa však prvýkrát v novom ročníku predstavia na domácej palu-
bovke. V športovej hale na Ul. Gen. Svobodu vo Svidníku nastúpia zverenci 
trénera Mariána Vitka ml. od 17.00 proti Myjave.                                      (pn)

Sekretariát: 
Oznamuje FK OOFZ Svidník, že výsledky, tabuľky, úradné správy, ŽK, ČK, 
strelcov gólov, rozpis zápasov a tlačiva OOFZ nájdu na stránke: https://www.
facebook.com/profi le.php?id=100083023968073 a na www.futbalnet.sk
ŠTK OOFZ:
Schválila výsledky stretnutí 9. kola 7. ligy dospelých, 4. kola 5. ligy dorastu 
a 4. kola 4. ligy žiakov. 
Schválila žiadosť ŠK Ondava Tisinec o zmenu UHČ stretnutia 10. kola 7. ligy 
dospelých Radoma - Tisinec dňa 12.10.2024 z 15.00 hod. na o 14.30 hod., 
vzájomná dohoda, poplatok 10 eur. 
Schválila žiadosť TJ Družstevník Stročín o zmenu termínu stretnutia 5. kola 
4. ligy žiakov Radoma - Stročín z dňa 12.10.2024 na deň 26.10.2024 o 10.00 
hod., vzájomná dohoda, poplatok 5 eur. 
Schválila žiadosť ŠK Ondava Tisinec o zmenu termínu stretnutia 12. kola 7. 
ligy dospelých Tisinec - Kuková z dňa 27.10.2024  na deň 6.04.2025 o 15.00 

hod., vzájomná dohoda, poplatok 10 eur. 
KR a DZ OOFZ:
11. kolo 7. liga Majstrovstvá OOFZ - dospelí - 20.10.2024 o 14.30 hod.:
Giraltovce - Chotča (sobota 19.10.2024 o 14.30 hod.), Mestisko - Kalnište, 
Tisinec - Rovné, Sitníky - Radoma, Stročín - Lúčka
Dohrávka 1. kolo 5. liga - dorast - 19.10.2024 o 11.00 hod.:
Sitníky - Giraltovce   
Dohrávka 1. kolo 4. liga - žiaci- skupina „A“ - 19.10.2024 o 10.00 hod.:
Stročín - Mestisko, Tisinec - Radoma
  Úradná správa OOFZ uverejnená v okresných týždenníkoch má informatívny 
charakter a nemusí obsahovať všetky informácie. Kompletná a záväzná je 
Úradná správa OOFZ zverejňovaná na stránke: https://www.facebook.com/
profi le.php?id=100083023968073

OOFZ Svidník

   Aj s podporou mesta Svidník sa svidnícka futbalová mládež 
od septembra zúčastňuje turnajov CFT Academy. Za sebou majú 
prvé turnaje i zápasy.

   Podľa predbežných informácií pôjde 
o silné mužstvo, ktoré by sa malo 
umiestňovať v hornej časti tabuľky. 
Prajem im veľa športových úspechov.

VÝSLEDKY 1. KOLA: 
JMC Lužany C - 

TJ ŠM Staškovce A 8:10 
B.: Tomko 2,5, S. Gdovin, Demo 2, 
Rozkoš 1,5 - Gojdič 4,5, Harvilko 2,5, 
Kočiš 2, Mulík 1; 

ŠŠK Central Svidník C - 
JMC Lužany D 16:2 

B.: Kurečko, Vasiľ Kostelník 4,5, Olijár 
2,5 - Kmec, Kecer 1; 

ŠŠK Central Svidník D - 
TJ Radoma 3:15 

B.: Štefanco, Vil. Vasilenko, Vl. Vasi-

lenko 1 - Hrušč, M. Baran, J. Baran 
4,5, Pavlišin 1,5; 

TJ ŠM Staškovce B - 
Brusnica 2:16 

B.: Homza, Kurečková 1 - Ľ. Antoš, 
Karlík 4,5, Zajaroš 2,5, Varháč 3, J. 
Antoš 1,5.
   Zápas JMC Lužany B - STMK 
Stropkov B Bokša bude odohraný v 
náhradnom termíne.
   V 2. kole sú vyžrebované zápasy: 
STMK Stropkov B Bokša - Brusnica, 
TJ Radoma - TJ ŠM Staškovce B, 
JMC Lužany D - ŠŠK Central Svidník 
D, TJ ŠM Staškovce A - ŠŠK Central 
Svidník C, JMC Lužany B - JMC 
Lužany C.                                    (ľp) 

Fantastický úspech žiakov 1.FKM Svidník v Ličartovciach!

   Zlatý výsledok sa dostavil hneď na treťom turnajim, ktorý odohrali v uply-
nulú sobotu 12. októbra v Ličartovciach. Nádejní futbalisti, chlapci kategórie 
U11, pod vedením trénera Dávida Rybárskeho, vo fi nálovom zápase zdolali 
Kapušany vysoko a úplne zaslúžene 7:0!
   Len tak ďalej, chalani! Hádam vo Svidníku svitá futbalu na lepšie časy. 

 
Verní fanúšikovia 

   V sobotu 26. októbra ŠK Centrum Svidník ako organizátor 
odštartuje druhú sezónu Medzinárodnej amatérskej hokejovej 
ligy (MAHL). 

Nová sezóna MAHL štartuje v sobotu 26. októbra

   Dejiskom 1. kola Medzinárodnej 
amatérskej hokejovej ligy sa stane 
Zimný štadión v Bardejove, na ktorom 
sa o 14.00 h slávnostne zaháji nová 
sezóna 2024/2025. „Štartujeme s 
9-timi mužstvami, hráme na 5-tich 
zimných štadiónoch Bardejov, Kry-
nica, Svidník, Sanok a Stropkov,“ 
napísali organizátori na sociálnej sieti.
   No a tu je rozpis zápasov 1. kola v 

sobotu 26. októbra v Bardejove:  
   12:00 HK Krynickie Diably - HK 
Panthers Prešov, 14:00 Slávnostné 
otvorenie MAHL 2024/2025 aj za 
účasti hostí, 14:10 HK Partizán Bar-
dejov - HK Sitníky, 16:10 HK Silné 
strely Košice - HC Hokejomania 
Sanok, 18:10 HC Sandecja Nowy 
Sacz - HK LION Svidník. 

(pn)
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SVÄTÉ OMŠE, LITURGIE A ZHROMAŽDENIA  

Publikácie uverejnené v Podduklianskych novinkách v mesiaci 
október 2024 boli zakúpené do Podduklianskej knižnice vo Svidníku  

fi nančnou podporou Fondu na podporu umenia

TAJOVSKÝ, Jozef Gregor: Ženský zákon. Mamka Pôstková, 
Maco Mlieč. Horký chlieb. Statky-zmätky. Bratislava, Perfekt 
2024. 197 s.
   Pri príležitosti 150. výročia narodenia J.G. Tajov-
ského vychádza výber z autorových najlepších próz 
a drám, ktoré sú relevantné nielen pre školopovinnú 
mládež, ale aj pre všetkých, ktorým nie je ľahostajná 
naša minulosť a kultúrne hodnoty. Nosnou témou 
prozaickej časti sú obetavé matky, ktoré urobia pre 
svoje deti aj nemožné v prózach Mamka Pôstková 
a Horký chlieb v kontraste s mentálne jednoduchým 
človekom, ktorý takúto pomocnú ruku od mladosti 
nemal v poviedke Maco Mlieč. Ďalším rozmerom vý-
beru je prostota a jednoduchosť autorových hrdinov, 
ktorí nereptajú na svoju chudobu, ale, naopak, sú 
príkladom skromnosti, poctivosti a pracovitosti, s akou 
vedeli naši predkovia žiť v neľahkých podmienkach 
minulosti. Výber z dramatických diel autora je koncipovaný tak, aby ukázal 
nielen ťažkosti dedinského života v dráme Statky-zmätky, ale aj jeho radosti 
vo veselohre Ženský zákon.

GRUBEROVÁ, Edita (23.12.1946-18.10.2021)
  Bola slovenská sopranistka. Študovala na Konzervatóriu a Vysokej škole 
múzických umení v Bratislave. Debutovala v roku 1968 v úlohe Rosiny v opere 
Barbier zo Sevilly. Po ukončení štúdia spievala v Štátnej opere v Banskej Bys-
trici. V r. 1970 dostala angažmán vo Viedenskej štátnej opere ako Kráľovná 
noci v Čarovnej fl aute. Jej medzinárodná kariéra ako koloratúrnej speváčky, 
predovšetkým v belkantovom odbore, sa začala v roku 1974, keď úspešne 
spievala Kráľovnú noci v Glyndebourne (Spojené kráľovstvo) a o rok neskôr 
v Salzburgu. Nasledovali vystúpenia v newyorskej Metropolitan Opera, Milán-
skej La Scale, v Royal Opera House v Londýne, v parížskej Národnej opere, 
bavorskej Štátnej opere a v rade ďalších. Gruberová bola čestnou členkou 
Viedenskej štátnej opery. Zomrela v Zürichu (Švajčiarsko) vo veku 74 rokov.

PAVIČ, Milorad (15.10.1929-30.11.2009)
  Bol srbský spisovateľ a historik srbského písomníctva. Je autorom medziná-
rodne uznávaného románu Chazarský slovník, ktorý bol preložený do viac ako 
30 jazykov. Pavičov prínos do literatúry spočíva hlavne vo formálnych experi-
mentoch a inováciách. Zmenil štruktúru románu tak, že do neho transplantoval 
iné žánre písomníctva (lexikón, krížovku, hru v taroty a iné). Publikoval 50 
autorských diel, romány, poviedky, básne a divadelné hry, bol niekoľkokrát 
kandidátom Nobelovej ceny za literatúru. Je aktuálne najprekladanejším 
spisovateľom Balkánu do mnohých svetových jazykov.

- Manželka s nadmernou váhou odišla do sanatória 
na odtučňovaciu kúru. Asi po dvoch týždňoch jej manžel poslal 

po známych kyticu kvetov. 
V najbližšom liste mu napísala:

- Ďakujem za kvety, veľmi mi chutili.

RÍMSKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK 
   Utorok 15. októbra. Sv. Terézie od Ježiša: Svidník o 18.00 hod.: ZBP Petra, 
Mestisko od 16.30 hod., Streda 16. októbra, feria: Svidník o 6.30 hod.: + 
Peter, Michal, Ján, o 18.00 hod.: ZBP Gabriela (60 rokov života), Štvrtok 
17. októbra, Sv. Ignáca Antiochijskeho: Svidník o 6.30 hod.: + Anton, Mária, 
Anton, Adorácia o 18.00 hod.: + Ladislav, Anton, Piatok 18. októbra, Sv. 
Lukáša, evanjelistu: Svidník o 6.30 hod.: ZBP Alžbeta s rodinou, o 18.00 
hod.: ZBP Mária, Mária, Mestisko o 16.30 hod., Sobota 19. októbra, Panny 
Márie v sobotu: Svidník o 8.00 hod.: ZBP Tomáš s rodinou, Nemocnica 
o 17.00 hod.: + Jozef, Domov dôchodcov o 15.30 hod.: + Mária, Nedeľa 
20. októbra, 29. nedeľa cez rok: Svidník o 8.00 hod.: + František, o 10.30 
hod.: ZBP Jozef (40 rokov života), Mestisko o 9.15 hod.

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - ZÁHRADNÁ
   Utorok 15. októbra: 17:00 + Anna, Jozef a ost. z rod., Streda 16. októbra: 
17:00 + Anna a Mikuláš Ignácoví, Štvrtok 17. októbra: 7:00 + Ján Sluk, 
Piatok 18. októbra: 17:00 + Helena Brudňáková, Sobota 19. októbra: 7:00 
+ Dušan Sabol, Nedeľa 20. októbra: 9:00 Za farnosť. 

GRÉCKOKATOLÍCKA FARNOSŤ SVIDNÍK - MESTO
   Utorok 15. októbra - Prepod. otec Eutymios Nový, Prepod. muč. Lukián, 
presbyter Antiochie: 12.00 * Anna (98 rokov), Jana csl. lit., 17.00 Kláštor 
sestier Baziliánok: 18.00 † Radovan (panychída), Streda 16. októbra - Svätý 
mučeník Longín Stotník, 6.30 † Oľga, Juraj, Michal, Eva, Lily, 18.00 * Emília, 
Štvrtok 17. októbra - Svätý prorok Ozeáš, Svätý prepod. mučeník Andrej 
Krétsky: 12.00 * Božena, Vladimír, Eucharistická adorácia od 13:00, 17.15 
Ruženec za závislých s komunitou Cenacolo, 18.00 † Emília Miklošová, 
Piatok 18. októbra - Sv. apoštol a evanjelista Lukáš: ZDRŽANLIVOSŤ OD 
Mäsa: 6.30 † Irena, Peter, 18.00 † Vasiľ, Mária Korboví / Terézia Baková 
(40 dňová), Milión detí sa modlí ruženec - stretnutia mládeže od 19:00, 
Sobota 19. októbra - Svätý prorok Joel, Sv. muč. Varus, Prepod. otec Ján 
Rilský: 7.00 † Anna Humeníková / † Mikuláš (40 dňová lit.), 13.00 Sobáš 
s liturgiou, Nedeľa 20. októbra - Svätý veľkomučeník Artemios: 5. Hlas, 
Zbierka - Misie vo svete, 7.00 Ruženec a 1. Čas, 8.00 * Za farnosť slov. 
lit. s myrovaním, 10.30 * Emília csl. lit. s myrovaním, Večiereň od 17:00, 
18.00 * Ľuboslav, Mária. 

OZNAMY:  
   Prosíme rodičov, ktorí chcú zapísať deti na prípravu k prvej svätej spovedi, 
ktorá začne v októbri 2024, nech vypíšu prihlášku, ktorú si môžu vyzdvih-
núť v zakristii. Prvé stretnutie sa uskutoční v nedeľu 20. októbra od 9:15 v 
chráme. * V piatok 18.10. po večernej bohoslužbe pozývame na spoločnú 
modlitbu - Milión detí sa modlí ruženec - v podaní mládeže s rozjímaniami, 
piesňami a spoločným stretnutím na záver - stretkom. * Nasledujúca nedeľa 
nesie názov Misijná: Cirkev na Slovensku v roku 2024 podporuje misijné 
diela v Africkej krajine Malawi, na www.misijnédiela.sk je odkaz na fi lm o 
tejto krajine. Úprimné Pán Boh odmeň za milodary pri zbierke. 

PRAVOSLÁVNA FARNOSŤ SVIDNÍK
   V nedeľu a vo sviatky o 7.30 hod. utreňa, o 9.00 hod. sv. liturgia, počas 
týždňa: pondelok, utorok o 6.00 hod. sv. liturgia -  prot. Ján Pajkoš, streda, 
štvrtok, piatok, sobota o 6.00 hod. sv. liturgia - prot. Ján Sovič, Večerné 
bohoslužby od pondelka do soboty sa konajú o 17.00 hod. Nedeľnú večerňu 
slúžia duchovní striedavo.

SÁLA KRÁĽOVSTVA - JEHOVOVI SVEDKOVIA 
   Zhromaždenia Jehovových svedkov sa konajú v sále Kráľovstva na Ul. 
Festivalovej, č. 2042 vo Svidníku. Utorok 15. októbra od 18.00 hod. a v 
nedeľu 20. októbra od 9.30 hod.
   Utorok 15. októbra: Počas celej ľudskej histórie sa ľudstvo stretávalo s 
negatívnymi udalosťami. Zlá situácia striedala horšiu a tak je to dodnes. 
Zmení sa to niekedy? V prorockej knihe Biblii je opakovaná zmienka o 
dobrej správe od Boha, že čoskoro odstráni všetko zlo a nastolí pokojné 
podmienky po celom svete. Viac o tejto dobrej správe sa dozvieme v 
prejave, ktorý odznie tento týždeň v utorok.
   Nedeľa 20. októbra: V túto nedeľu odznejú dve biblické prednášky. V 
prvej sa dozvieme odpoveď na otázku ,,Prečo musia byť praví kresťania 
iní ako svet?". A v druhej sa na základe Biblie dozvieme čo alebo kto sú 
,,Kvapôčky rosy zrodené pri úsvite".
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Čo premieta Kino Dukla?
MEGALOPOLIS

PIATOK 18. OKTÓBRA 
O 19. HODINE 

  Geniálny umelec, ktorý dokáže zasta-
viť čas, bojuje s ultrakonzervatívnym 
starostom, aby zachránil umierajúci 
moderný svet a vzbudil v ňom nádej 
na záchranu. Veľkolepý historizujúci 
futuristický hrdinský epos.
  Megalopolis je rímsky hrdinský epos odohrávajúci sa v imaginárnej Amerike 
budúcnosti. Mesto Nový Rím musí prejsť transformáciou, čo vyvolá konfl ikt 
medzi Cesarem Catilinom, geniálnym architektom, ktorý sa snaží o prechod 
k utopickej, idealistickej budúcnosti, a jeho protivníkom, starostom Frankly-
nom Cicerom, ktorý zostáva verný doterajšiemu status quo, v ktorom vládne 
chamtivosť, vlastné záujmy a stranícka vojna. 
  Rok výroby: 2024, Krajina pôvodu: USA, scifi , dráma, 133 minút, 
vstupné: 6 eur 

SUBSTANCIA
SOBOTA 19. OKTÓBRA O 19. HODINE 

  Kto nikdy nesníval o lepšej verzii seba samého? Starnúca hviezda televíz-
nych obrazoviek Elisabeth Sparkle (Demi Moore) dostáva možnosť vyskúšať 
zázračnú substanciu, vďaka ktorej môže byť mladšia, krajšia a dokonalejšia. 
Má to ale jeden háčik, musí sa deliť o čas. Jeden týždeň pre ňu, jeden pre jej 
nové ja, Sue (Margaret Qualley). Každých sedem dní. Dokonalá rovnováha. 
Jednoduché, nie? Ak všetko dodržíte, čo by sa mohlo stať? Film režisérky 
Coralie Fargeat je výstižnou, ostrou a šokujúcou satirou, ktorá ohromila Fil-
mový festival v Cannes a odniesla si cenu za najlepší scénár.
Coralie Fargeat je francúzska režisérka a scenáristka, narodená 23. apríla 
1976 v Paríži. Študovala na prestížnej francúzskej fi lmovej škole La Fémis, kde 
sa zameriavala na fi lmovú réžiu. Jej kariéra začala krátkymi fi lmami, z ktorých 

najznámejší je Le Télégramme 
z roku 2003. Medzinárodnú po-
zornosť získala Fargeat svojím 
prvým celovečerným fi lmom Re-
venge z roku 2017. Tento thriller 
s prvkami hororu mal premiéru na 
Medzinárodnom fi lmom festivale 
v Toronte a bol vysoko hodnotený 
kritikou. 
  Rok výroby: 2024, Krajina pôvodu: USA, Francúzsko, Veľká Británia, 
horor, scifi , české titulky, vstupné: 6 eur 

KRV NA PERÁCH
NEDEĽA 20. OKTÓBRA O 19. HODINE 

Krv na perách sa premieta spolu s 15-minútovým 
animovaný predfi lmom Free the Chickens.
Zatiaľ čo v Európe v roku 1989 nastávajú histo-
rické zmeny, v americkom zapadákove kdesi v 
Novom Mexiku akoby zastal čas. Citlivá a samo-
társka prevádzkovateľka miestnej posilňovne Lou 
sa bezhlavo zaľúbi do kulturistky Jackie, ktorá 
mieri do Las Vegas, aby tam vyhrala majstrov-
stvá. Vášnivá láska a nemecké steroidy vlievajú 
ústrednej dvojici do žíl obrovskú dávku energie. 
Až takú, že Lou sa rozhodne vysporiadať sa so 
svojím psychopatickým otcom.
  Rok výroby: 2024, Krajina pôvodu: USA, 
Veľká Británia, triler, romantický, 119 minút, 

vstupné: 6 eur 
MEDVEDÍK PANDA V AFRIKE

PONDELOK 21. OKTÓBRA O 16. HODINE 
VEĽKÉ DOBRODRUŽSTVO MALÉHO HRDINU

  Kdesi v Číne si spolu užívajú život pandie medvieďa Pang a jeho kamarátka, 
dračica Jielong. Lenže Jielong je vzácny druh draka, ktorého chce mať každý 
zloduch doma v klietke a chváliť sa ním. Jedného 
dňa Jielong unesú pašeráci do Afriky. Pang nevá-
ha ani minútu a vydáva sa na dlhú cestu, aby svoju 
najlepšiu kamarátku zachránil. Na dobrodružnej 
púti cez oceán do úplne neznámeho sveta stretá-
va veľa zvieratiek - orangutanieho kapitána Xing 
Xing, korytnačiu rodinku aj chytrého opičiaka Joja, 
ktorý sa nakoniec vydáva na cestu týmto krásnym 
kontinentom plným nebezpečenstva a zázrakov 
spolu s Pangom. 
  Rok výroby: 2024, Krajina pôvodu: Francúz-
sko, Nemecko, Belgicko, Dánsko, animovaný, 
dobrodružný, slovenský dabing, 85 minút, 
vstupné: 6 eur 

Kto daroval krv? 
  V pondelok 7. a v stredu 9. októbra prišlo na Hematologicko-transfúzne 
oddelenie svidníckej nemocnice darovať krv 39 bezpríspevkových darcov: 
  Ľuboslav Čakurda (43), Jana Pirščová (5), Maroš Hačník (50), Ladislav 
Harakaľ (31), Tomáš Petný (15), Nikola Čepová (8), Nikola Vančišinová (pr-
vodarca), Peter  Fedorko (37), Ján Tkáč (35), František Ščerba (26), Lenka 
Ščerbová (18), Tatiana Sziranková (2), Peter Demjanovič (9), Michal Basista 
(21), Ľuboslav Hmurčík (93), Marián Štefanišin (44), Marián Ilčisko (31), 
Juraj Štochmaľ (21), Michal Kimák (23), Peter Škovran (10), Tomáš Gajdoš 
(3), Viliam Polaček (25), Katarína Keselicová (23), Lucia Halajová (14), Ján 
Hic (8), Henrieta Idelbeková (6), Peter Tupý (5),  Jaroslav Tupá (4), Michal 
Iľkanin (18), Marek Hic (10), Ivan Balaži (32), Miloš Vaškanin (20), Natália 
Guziová (19), Mikuláš Maťaš (22), Mikuláš Maťaš (20), Pavol Bujdoš (14), 
Mária Vojčeková (4), Marián Majda (56), Maroš Motyka (32). 

Váš šľachetný čin! 
Územný spolok Slovenského Červeného kríža vo Svidníku 


